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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond,  
 
In de afgelopen jaren heeft onze fractie, samen met andere fracties, verschillende malen vragen gesteld 
over de mogelijke vestiging en uitbreiding van een aantal geitenhouderijen nabij Helmond. Tevens is in de 
gemeenteraad in 2016 een motie van D66 aangenomen die het college de opdracht geeft om zich in te 
spannen en er alles aan te doen om de komst van een geitenhouderij in de gemeente Gemert-Bakel tegen 
te houden. De afgelopen dagen zijn er verschillende ontwikkelingen geweest.  
De Raad van State oordeelt dat de gemeente Gemert-Bakel een vergunningaanvraag van dhr. Knoops eind 
2016 ten onrechte buiten behandeling heeft gelaten. Volgens de Raad van State is de vraag of een mer-
rapportage gemaakt moet worden nog niet aan de orde bij een eerste fase-aanvraag. Een dergelijk 
aanvraag gaat volgens de Raad van State alleen over bouwen en nog niet over milieu. De gemeente 
Gemert-Bakel wordt verder opgedragen om de door dhr. Knoops ingediende aanvraag alsnog af te handelen 
alsof de provinciale geitenstop nog niet van kracht is. Volgens berichtgeving in het ED is de kans groot dat 
de familie Knoops alsnog twee nieuwe geitenstallen kan bouwen aan het Muizenhol in Bakel. Die bouw lijkt 
nu juridisch toch mogelijk na deze uitspraak van de Raad van State.1  
Onze fractie is zeer onaangenaam verrast door de uitspraak die de Raad van State heeft gedaan. Het is 
zeer onwenselijk om een geitenhouderij met 27.000 melkgeiten zo dicht bij de Helmondse woonwijken te 
realiseren. Dit zorgt voor enorme gezondheidsrisico’s (denk aan besmetting met de q-koorts of andere 
virussen). De gezondheid van onze inwoners dient ten alle tijde gewaarborgd te blijven. 
 
Gezien het grote gezondheidsrisico en de ontstane onrust2 stellen wij graag de volgende vragen: 

1. Is het college bekend met de uitspraak van de Raad van State? Zo ja, hoe beoordeelt het college 

deze uitspraak?  

2. Volgens onze fractie is deze uitspraak zeer verontrustend, zeker in combinatie met de plannen voor 

een omleiding van de N279 in ditzelfde gebied. De combinatie van uitlaatgassen en de ammoniak 

van dieren zorgt voor een gevaarlijke mix van fijnstof. Is het college dit met ons eens? Zo nee, 

waarom niet? 

3. Bent u bereid om contact op te nemen met de gemeente Gemert-Bakel naar aanleiding van de 

uitspraak van de Raad van State om gezamenlijk hierin op te trekken?  

4. Is er inmiddels landelijke of provinciale regelgeving die een dergelijke veehouderij juridisch tegen 

kan houden? Biedt de gewijzigde provinciale verordening ruimte, inclusief de voorlopige stop op de 

bouw van nieuwe geitenstallen, hiervoor nog mogelijkheden?  

5. Is de omgevingsvergunning milieu al verleend aan dhr. Knoops?  

6. Welke bestuurlijke en juridische mogelijkheden heeft de gemeente Helmond om de komst van een 

geitenhouderij aan de grens met Helmond te voorkomen?  

                                                 
1 https://www.ed.nl/de-peel/kans-op-nieuwe-geitenstallen-bakel-alsnog-reeel~a2e6988d/ 
2 https://www.ed.nl/de-peel/tegenstanders-geitenplan-bakel-graven-strijdbijl-op~af92d4ab/ 

https://www.ed.nl/de-peel/kans-op-nieuwe-geitenstallen-bakel-alsnog-reeel~a2e6988d/
https://www.ed.nl/de-peel/tegenstanders-geitenplan-bakel-graven-strijdbijl-op~af92d4ab/
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7. Bent u op de hoogte van andere aanvragen voor een uitbreiding of vestiging van een intensieve 

veehouderij in een van de buurgemeenten van Helmond? 

Wij spreken de hoop en verwachting uit dat het college er alles aan gaat doen (zowel bestuurlijk als 
juridisch) om de vestiging van een geitenhouderij in Muizenhol tegen te houden. 
 
 
Graag vernemen wij uw reactie. 
 
 
Namens de fractie van D66,    
Jochem van den Bogaard 
 
 
 
 
Antwoorden college van burgemeester en wethouders 
 
 
Opmerking: In de inleiding naar de vragen staat een foutief aantal melkgeiten benoemd. De aanvraag betreft 
2.500 melkgeiten en geen 27.000. 
 
 

1. Is het college bekend met de uitspraak van de Raad van State? Zo ja, hoe beoordeelt het college 

deze uitspraak?  

Het college is bekend met de uitspraak van de Raad van State en deelt uw bezorgdheid hierover. 
 

2. Volgens onze fractie is deze uitspraak zeer verontrustend, zeker in combinatie met de plannen voor 

een omleiding van de N279 in ditzelfde gebied. De combinatie van uitlaatgassen en de ammoniak 

van dieren zorgt voor een gevaarlijke mix van fijnstof. Is het college dit met ons eens? Zo nee, 

waarom niet? 

Wij zijn het met u eens dat uitbreiding van de geitenhouderij onwenselijk is. De voorgenomen uitbreiding zal 
leiden tot een verhoogde blootstelling van omwonenden aan fijnstof en microbiële organismen stoffen uit 
stallen. Dit kan een verhoogd risico op verminderde longfunctie en een verhoogde kans op longontsteking tot 
gevolg hebben, zoals dit uit de VGO (Veehouderij en Gezondheid Omwonenden) onderzoeken is gebleken.  
Echter, volgens het kennisplatform Veehouderij en humane gezondheid, maakt het voor de verspreiding van 
de Q-koorts bacterie niet uit of en hoeveel fijnstof er van andere bronnen, zoals verkeer, in de lucht 
aanwezig is. Bron: https://www.kennisplatformveehouderij.nl/onderwerpen/ziekten-en-gezondheid/q-koorts 
 

3. Bent u bereid om contact op te nemen met de gemeente Gemert-Bakel naar aanleiding van de 

uitspraak van de Raad van State om gezamenlijk hierin op te trekken?  

Wij zijn bereid om hierin gezamenlijk op te trekken en hebben ook afspraken met de gemeente Gemert-
Bakel om elkaar op de hoogte te houden bij ontwikkelingen. Als er informatie beschikbaar is, wordt die door 
de gemeente Gemert-Bakel actief gedeeld met het college van Helmond. De beoordeling van de 
omgevingsvergunning is echter de verantwoordelijkheid van de gemeente Gemert-Bakel waar wij geen 
formele rol in hebben. 
 

4. Is er inmiddels landelijke of provinciale regelgeving die een dergelijke veehouderij juridisch tegen 

kan houden? Biedt de gewijzigde provinciale verordening ruimte, inclusief de voorlopige stop op de 

bouw van nieuwe geitenstallen, hiervoor nog mogelijkheden?  

https://www.kennisplatformveehouderij.nl/onderwerpen/ziekten-en-gezondheid/q-koorts
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De provinciale Verordening ruimte, inclusief de regels over de voorlopige stop op de bouw van nieuwe 

geitenstallen, is op 15 juli 2017 in werking getreden en voorkomt uitbreiding en vestiging van 

geitenhouderijen in heel Brabant. De aanvraag van dhr. Knoops is in 2016 ingediend toen de regels van de 
Verordening ruimte -die invulling geven aan de stop op de bouw van nieuwe geitenstallen- nog niet in 
werking waren.  
 

5. Is de omgevingsvergunning milieu al verleend aan dhr. Knoops?  

De omgevingsvergunning milieu is nog niet aangevraagd. Op dit moment bestaan de lopende procedures 
uit: een aanmeldingsnotitie milieu voor geiten, een aanvraag omgevingsvergunning onderdeel bouw voor 
geiten en een vormvrije milieueffectrapportage voor vleeskalveren. Zodra een besluit volgt voor deze locatie, 
informeert de gemeente Gemert-Bakel ons actief hierover. 
 

6. Welke bestuurlijke en juridische mogelijkheden heeft de gemeente Helmond om de komst van een 

geitenhouderij aan de grens met Helmond te voorkomen?  

Als er een aanvraag is voor uitbreiding of vestiging van een geitenhouderij in een aanliggende gemeente bij 
de grens met Helmond, dan heeft de gemeente Helmond geen juridische mogelijkheden om dat te 
voorkomen. Vanuit bestuurlijk perspectief houden we contact met de gemeente Gemert-Bakel en zullen we 
waar mogelijk onze informele invloed aanwenden. 
 

7. Bent u op de hoogte van andere aanvragen voor een uitbreiding of vestiging van een intensieve 

veehouderij in een van de buurgemeenten van Helmond? 

Voor zover nu bekend zijn er geen andere aanvragen voor uitbreiding van intensieve veehouderijen in een 
van de buurgemeenten van Helmond. Om te voorkomen dat de gezondheidsrisico’s rondom pluimvee en 
varkensbedrijven toenemen wordt bij de vergunningverlening voor deze intensieve veehouderijen getoetst 
aan endotoxine. Onlangs heeft de Rechtbank haar toestemming gegeven voor het hanteren van het 
endotoxinetoetsingskader. Bron: https://www.rechtspraak.nl/Organisatie-en-
contact/Organisatie/Rechtbanken/Rechtbank-Oost-Brabant/Nieuws/Paginas/Brabantse-gemeenten-mogen-
omstreden-notitie-over-grenswaarde-uitstoot-endotoxinen-gebruiken.aspx 
 
 
 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond  
de burgemeester      de secretaris  
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel   mr. drs. A.P.M. ter Voert 

https://www.rechtspraak.nl/Organisatie-en-contact/Organisatie/Rechtbanken/Rechtbank-Oost-Brabant/Nieuws/Paginas/Brabantse-gemeenten-mogen-omstreden-notitie-over-grenswaarde-uitstoot-endotoxinen-gebruiken.aspx
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